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Datum commissievergadering 23-01-2023

Onderwerp:       Actualisatie Reglement van Orde PS en Statencommissie

Advies commissie EFB:

De voordracht ‘Actualisatie Reglement van Orde PS en Statencommissie’ als bespreekstuk door te geleiden 
naar PS van 6 februari 2023.

Uittreksel van het concept-verslag EFB 23-01-23:

4 A-agenda Openbare orde en Veiligheid, Integriteit, Internationale betrekkingen, Public Affairs,
Communicatie, Concerncontrol, Juridische Zaken, Archief, PS- en GS zaken (EFB onderwerpen 
portefeuille CvdK Van Dijk)

  4a. PS-zaken: Actualisatie Reglement van Orde PS en Statencommissie
De voorzitter geeft een korte inleiding. 

Mevrouw Kuiper (CDA) kan instemmen met de voorgestelde actualisatie van het reglement. De toevoeging van 
Art.43a, de mogelijkheid tot het indienen van een Nota van Wijziging, is een goede. Omissies in de 
Statenvoordracht kunnen zo eenvoudig worden gecorrigeerd en het doet de commissiebehandeling meer 
recht. GS kan desgewenst de voordracht aanpassen op basis van voortschrijdend inzicht. 

Statenlid Kostić (PvdD) geeft aan dat haar fractie instemt met de actualisatie, met drie aanvullende suggesties. 
- Art.72.b (Rondvraag) kan worden gelijkgetrokken met Art. 46 (Vragenuur). Beide instrumenten 

hebben hetzelfde doel, maar er is een discrepantie in de behandeling. Bij PS kunnen zowel een 
vragensteller als andere partijen een vervolgvraag stellen, bij een commissievergadering niet. Bij 
beide is er geen ruimte voor debat of interrupties. Verschillende voorzitters van 
commissievergaderingen gaan hier verschillend mee om. De PvdD zou tegen die achtergrond de 
rondvraag en het vragenuur gelijk willen trekken. 

- Het instrument Motie vreemd aan de orde van de dag (‘Motie Vreemd’) kan beter worden ingezet. Het 
instrument kan nut hebben, maar niemand is er nu echt tevreden over. Er is weinig ruimte voor 
interactie. Voorgesteld wordt interrupties toe te staan. 
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Ten derde vraagt de fractie het verbod op het vertonen van beeldmateriaal op te heffen. In een multimediale 
democratie kan een foto een debat vooruithelpen.

De heer Hartog (JA21) stemt in met deze wijziging, die zelfs een hamerstuk kan zijn. Van de wijzigingen is de 
fractie blij met het formaliseren van de Nota van Wijzigingen en het formaliseren van het lidmaatschap van 
twee duocommissieleden.  

De heer Klein (ChristenUnie) is vooral blij met het officieel aanstellen van twee duocommissieleden. Ook 
ChristenUnie zoekt naar een vorm tussen de Motie Vreemd en het actualiteitendebat. Van onderwerpen van 
de B-agenda uit de commissie zouden moties een plek in de vergadering van Provinciale Staten moeten 
kunnen krijgen. Over hoe dit vorm te geven, kan onderling het gesprek worden gevoerd. Aan de 
portefeuillehouder de vraag hoe die deze discussie voor zich ziet.

Beantwoording GS

CvdK de heer Van Dijk stelt dat over het uitbreiden van het palet van mogelijkheden de discussie later 
gevoerd kan worden. Aan de agendacommissie kan worden gevraagd een voorstel voor te doen over 
rondvraag en vragenuur. De instrumenten moeten wel zó worden ingezet dat ze een bepaald doel kunnen 
bereiken. De instrumenten dienen niet te dicht naar elkaar toe te groeien. Bespreking in de agendacommissie 
staat los van de technische aanpassingen in dit reglement.

Statenlid Kostić (PvdD) merkt op dat het gelijktrekken van rondvraag en vragenuur een technische ingreep 
is waarmee de praktijk van het voorzitterschap recht wordt gedaan door ook in de commissie ruimte 
te geven aan de vervolgvraag. De fractie stelt voor hier niet mee te wachten tot een volgend college. 

CvdK de heer Van Dijk vindt dit een onderwerp voor de agendacommissie. Dat voorzitters eenzelfde lijn 
hanteren, is een goede zaak. Toegezegd wordt de voorstellen mee te nemen in de eerstvolgende 
agendacommissie.

De heer Klein (ChristenUnie) wil tijdens de komende periode de ruimte hebben het reglement 
nogmaals aan te passen, als PS daarop mocht uitkomen en niet pas weer in een volgende 
Statenperiode.

CvdK de heer Van Dijk laat in het midden wanneer het reglement wordt aangepast. Aan de nieuwe Staten kan 
worden meegegeven dat dit een van de uitgangspunten bij de start van de nieuwe periode is. PS gaat over 
zijn eigen reglement.

Tweede termijn PS

Statenlid Kostić (PvdD) geeft aan dat de discussie over de Motie Vreemd kan worden opgeschoven naar een 
volgende ronde. Dit reglement staat maar eens in de zoveel jaar op de A-agenda. Dit is het moment voor 
discussie over de twee andere technische punten die zijn ingebracht. De PvdD kondigt twee amendementen 
aan.

Statenlid Dulfer (GL) beschouwt dit als een hamerstuk. 
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Tweede termijn GS

CvdK de heer Van Dijk benadrukt dat hij reeds heeft toegezegd de discussie in de agendacommissie te 
agenderen. Het is niet zo dat dit onderwerp per definitie eens in de paar jaar wordt geagendeerd. Als deze 
Staten vinden dat volgend jaar een herijking is gewenst of als het in lijn moet worden gebracht met wettelijke 
wijzigingen dan komt er eerder een aanpassing op het reglement. De Commissaris van de Koning zou wel 
wachten op een goede discussie over waar de Staten naartoe willen. 

De voorzitter stelt vast dat dit met twee aangekondigde amendementen als bespreekstuk voor de 
Statenvergadering wordt geagendeerd.


